



LCC La version française suit.

A premier Montreal institution since 1909, Lower Canada College (LCC) is a coeducational, university preparatory, day school for students from kindergarten to grade 12. Located on a seven-acre campus in the heart of Montreal's Monkland Village, LCC draws students from nearly every continent of the world. Its enriched educational program consists of academic, co-curricular, and service opportunities that position students to explore and discover their true potential throughout their educational journey.

The school invites applications for the following position:

Position Title: *Digital Video Specialist*

Position Group: Staff

Reports To: Communications Manager

Status: Full-time position

Start Date: March 2026

Job Purpose

Lower Canada College (LCC) is seeking a forward-thinking person who combines cinematic storytelling with the latest advancements in Artificial Intelligence. In this role, you will capture the vibrant life of our students while leveraging AI tools to speed up workflows, enhance creativity, and scale our content output across social media, the web, and digital displays.

Specific Responsibilities

Video Production & Storytelling

- Film footage of school life, including classroom activities, athletics tournaments, arts performances, student initiatives, and alumni events
- Work with the communications team to storyboard and script promotional videos, admissions campaigns, etc.
- Produce short-form and long-form videos that support the school's objectives from concept to final delivery: storyboard, direct, film, integrate special effects, enhance and edit (e.g., for student recruitment, fundraising, alumni relations, and school life) and adapt format for a variety of social media platforms
- Coordinate video shoot timelines, equipment and other logistics

Creative Innovation and Emerging Technologies

- Maintain and organize video archives, ensuring efficient retrieval and long-term storage. Explore AI tagging systems as a smart archiving solution
- Stay current on video industry best practices and leverage those findings to improve school videos and advise the communications team as required
- Continuously research and integrate emerging technologies, including AI-driven editing tools and automation software, to enhance production value and streamline department workflows

Qualifications

- 3+ years in video production (filming, lighting, editing) with a portfolio demonstrating narrative capability
- Proficiency with Adobe Creative Suite (Creative Cloud, Premiere Pro, After Effects and Photoshop; Illustrator is an asset)
- Comfort with collaboration, direction, feedback, and back-and-forth workflow, while maintaining project objectives
- Familiarity working in a school environment is an asset.
- Fluency in English is required and functional proficiency in French is highly preferred.

Compensation & Benefits

- **Annual Salary:** \$62,000 – \$74,000 CAD (Commensurate with experience)
- **Time Off:** 6 weeks paid time off + 7 "Summer Fridays" off
- **Pension:** Elite 16% Total Plan (Company contributes 8%, Employee contributes 8%)
- **Health & Wellness:** Access to medical/dental benefits from start date, plus access to on-site fitness facilities
- **Professional Growth:** Access to professional development funds

How to Apply

Submit your cover letter and your CV as well as a link to your portfolio/reel via our online form at www.lcc.ca/careers

We value authentic creativity. If you used AI to help write your cover letter, please include a footnote telling us which prompts you used—we'd love to see your process!

The closing date for this role is **Friday, February 27, 2026 at 5 pm (Eastern Standard Time)** Details about school life can be found at www.lcc.ca.

We thank all applicants but regret that only those shortlisted will be contacted.

LCC is an equal opportunity employer.



LCC

Institution montréalaise de renom depuis 1909, le Lower Canada College (LCC) est une école mixte préparatoire à l'université qui accueille des élèves de la maternelle à la 12e année. Situé sur un campus de sept acres au cœur du village Monkland à Montréal, le LCC attire des élèves provenant de presque tous les continents. Son programme éducatif enrichi comprend des activités académiques, parascolaires et de service qui permettent aux élèves d'explorer et de découvrir leur véritable potentiel tout au long de leur parcours scolaire.

L'école invite les candidats à postuler pour le poste suivant :

Titre du poste : ***Spécialiste en vidéo numérique***

Groupe de poste : Personnel

Relève de : Responsable de la communication

Statut : Temps plein

Date de début : Mars 2026

Objectif du poste

Le Lower Canada College (LCC) recherche une personne avant-gardiste qui combine la narration cinématographique avec les avancées les plus récentes en matière d'intelligence artificielle. À ce poste, vous capturerez la vie dynamique de nos étudiants tout en tirant parti des outils d'IA pour accélérer les flux de travail, améliorer la créativité et adapter notre production de contenu aux réseaux sociaux, au Web et aux écrans numériques.

Responsabilités spécifiques

Production vidéo et narration

- Filmer la vie scolaire, y compris les activités en classe, les tournois sportifs, les spectacles artistiques, les initiatives des élèves et les événements organisés par notre communauté de diplômés.
- Collaborer avec l'équipe de communication pour créer des storyboards et des scripts pour les vidéos promotionnelles, les campagnes d'admission, etc.
- Produire des vidéos courtes et longues qui soutiennent les objectifs de l'école, de la conception à la livraison finale : storyboard, réalisation, tournage, intégration d'effets spéciaux, amélioration et montage (par exemple, pour le recrutement d'étudiants, la collecte de fonds, les relations avec les anciens élèves et la vie scolaire) et adaptation du format à diverses plateformes de médias sociaux.

- Coordonner les calendriers de tournage, l'équipement et autres aspects logistiques.

Innovation créative et technologies émergentes

- Tenir à jour et organiser les archives vidéo, en garantissant une récupération efficace et un stockage à long terme. Explorer les systèmes de balisage par IA comme solution d'archivage intelligente.
- Se tenir au courant des meilleures pratiques de l'industrie vidéo et tirer parti de ces connaissances pour améliorer les vidéos de l'école et conseiller l'équipe de communication si nécessaire.
- Rechercher et intégrer en permanence les technologies émergentes, notamment les outils de montage basés sur l'IA et les logiciels d'automatisation, afin d'améliorer la valeur de la production et de rationaliser les flux de travail du département.

Qualifications

- Au moins 3 ans d'expérience dans la production vidéo (tournage, éclairage, montage) avec un portfolio démontrant des compétences narratives.
- Maîtrise d'Adobe Creative Suite (Creative Cloud, Premiere Pro, After Effects et Photoshop ; Illustrator est un atout).
- aisance dans la collaboration, la direction, le retour d'information et les échanges, tout en maintenant les objectifs du projet.
- Une expérience de travail dans un environnement scolaire est un atout.
- La maîtrise de l'anglais est requise et la maîtrise du français est fortement appréciée.

Rémunération et avantages sociaux

Salaire annuel : 62 000 \$ à 74 000 \$ CAD (en fonction de l'expérience)

Congés : 6 semaines de congés payés + 7 vendredis d'été

Retraite : régime Elite 16 % (8 % à la charge de l'entreprise, 8 % à la charge de l'employé)

Santé et bien-être : accès aux prestations médicales/dentaires dès la date d'entrée en fonction, ainsi qu'aux installations de remise en forme sur place

Développement professionnel : accès à des fonds de développement professionnel

Comment postuler

Envoyez votre lettre de motivation et votre CV, ainsi qu'un lien vers votre portfolio/bande démo via notre formulaire en ligne à l'adresse www.lcc.ca/careers.

Nous apprécions la créativité authentique. Si vous avez utilisé l'IA pour rédiger votre lettre de motivation, veuillez inclure une note de bas de page indiquant les instructions que vous avez utilisées. Nous aimerions connaître votre processus !

La date limite de candidature pour ce poste est **le vendredi 27 février 2026 à 17 h** (heure normale de l'Est). Vous trouverez plus de détails sur la vie scolaire sur www.lcc.ca.

Nous remercions tous les candidats, mais seuls ceux présélectionnés seront contactés.

LCC est un employeur souscrivant au principe de l'égalité d'accès à l'emploi.